
PROTOKÓŁ NR XLIX/2022 
z  sesji Rady Miejskiej Gminy Opatówek 

z dnia 25 stycznia 2022 r. 
 
Miejsce odbycia sesji: Gminny Ośrodek Kultury, ul. Kościelna 2 w Opatówku. 
Czas trwania sesji: 8:00 - 9:55. 
 
Na stan 15 radnych, w sesji udział wzięło 13 radnych. Nieobecni- radny Jarosław Kłysz oraz radny 
Zbigniew Muzalewski. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
Wyniki głosowań imiennych- w załączeniu protokołu. 
 
Ponadto na sesji obecni byli: 
- burmistrz Gminy Sebastian Wardęcki 
- sekretarz Gminy, radny Powiatu Kaliskiego Krzysztof Dziedzic 
-wz. skarbnika Gminy Aldona Dobrach 
- kierownik wydziału RGGiOŚ UMG Krzysztof Szychta 
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

3.1. Nr XLVI/2021  
3.2.  Nr XLVIII/2021 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
7. Projekt uchwały budżetowej na rok 2022. 

7.1. Przedstawienie projektu budżetu, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz Komisji 
RMG. 
7.2. Dyskusja. 
7.3. Głosowanie autopoprawki. 
7.4. Głosowanie projektu uchwały budżetowej na rok 2022. 

8. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatówek na lata 2022-2025. 
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Opatówek prowadzenia zadań powiatowej 

biblioteki publicznej dla Powiatu Kaliskiego przez Gminną Bibliotekę Publiczną im. Braci Gillerów             
w Opatówku. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia " Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Opatówek na lata 
2022-2025". 

11. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 
Opatówek na 2022 rok. 

12. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej Gminy 
Opatówek na 2022 rok. 

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców m. Szałe. 
14. Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej Gminy Opatówek z działalności za 2021rok. 
15. Interpelacje i zapytania radnych.  
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad. 

 
Streszczenie obrad 
 
Ad.1. Przewodniczący Rady Paweł Bąkowski otworzył 49. sesję Rady Miejskiej Gminy Opatówek, witając 
wszystkich obecnych. 
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Stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji bierze udział 13  radnych. W związku z tym obrady będą 
prawomocne. 
 
Przewodniczący obrad zwrócił się do obecnych o uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłej, po ciężkiej 
chorobie, wieloletniej sołtys  Barbary Przepiórka.  
 
Ad. 2. Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do przedłożonego porządku obrad?  
 
Radni uwag nie zgłosili. 
 
Przewodniczący poinformował, że burmistrz Gminy wniósł o zmianę porządku obrad, poprzez wykreślenie 
punktu 10 pn. projekt uchwały w sprawie przyjęcia " Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Opatówek na 
lata 2022-2025".  
 
Kierownik Wydz. Krzysztof Szychta wyjaśnił, że powodem zdjęcia punktu 10 z porządku obrad są 
zauważone błędy w treści Programu, które muszą zostać skorygowane. 
 
Wobec powyższego wniosku przewodniczący poddał pod głosowanie imienne uchwalenie porządku obrad 
po zmianach, tj. wykreśleniu punktu 10.  
Wynik głosowania: 13 "Za" - jednogłośnie. 
Stwierdził, że porządek obrad został jednogłośnie zmieniony. 
 
Ad.3. W związku z brakiem uwag do przedłożonych protokołów z sesji nr  46. i nr 48. przewodniczący 
obrad zarządził głosowanie imienne w sprawie przyjęcia protokołów. 
 
3.1. Wynik głosowania protokołu Nr XLVI/2021:  13 "za"- jednogłośnie. 
3.2. Wynik głosowania protokołu Nr XLVIII/2021: 13 "za"- jednogłośnie. 
Przewodniczący stwierdził, że protokoły zostały przyjęte jednomyślnie.  
 
Ad.4. Przewodniczący Paweł Bąkowski złożył informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym:  
- 30 grudnia 2021r. odbyła się sesja nadzwyczajna; 
- 11 listopada 2021- msza św. za Ojczyznę, złożenie kwiatów i koncert pieśni patriotycznych z tej okazji; 
- 20 listopada OSP Rajsko XII Zjazd Oddziału Gminnego Zw. OSP RP , wybory władz; 
- 20 listopada jubileusz powstania grupy AA Idylla ( 27. rocznica); 
- 11 grudnia spotkanie opłatkowe, zorganizowane przez  OSP Chełmce. 
Ponadto Przewodniczący  zaproponował terminarz posiedzeń stałych Rady, żeby radni nie byli zaskakiwani 
terminami zwołania sesji RMG Opatówek.  W I półroczu 2022r. byłyby to , prawie zawsze ostatnie wtorki 
miesiąca; styczeń- 25, luty- 22, marzec- 29, kwiecień - 26, maj- 24, czerwiec - 28, godz. 8:00 oraz według 
potrzeb. Zwrócił się do przewodniczących komisji RMG o ustalenie, w miarę możliwości, stałych terminów 
posiedzeń komisji.  Ułatwi to pracę i współdziałanie, zaplanowanie sobie innych zadań.  
Radni nie wnieśli uwag do ww. terminów. 
 
Ad.5.  Burmistrz Gminy w sprawozdaniu z działalności w okresie międzysesyjnym przekazał następujące 
informacje: 
- trwają prace związane z realizacją zadania "Kino za rogiem" w budynku b. dworca PKP w Opatówku. 
Planowane zakończenie prac w połowie marca br. 
- podpisana została umowa na przebudowę drogi ul. T. Kościuszki - Cienia Trzecia (plac budowy 
przekazany wykonawcy). 
- zakończono realizację  programu związanego z utylizacją azbestu ( zutylizowano ok. 150 ton). 
- 9 stycznia, w kościele parafialnym w Opatówku odbył się koncert Noworoczny organizowany przez GOK 
w Opatówku, 10 stycznia, na terenie Komendy Policji w Kaliszu, nastąpiło przekazanie nowego radiowozu 
dla policji w Opatówku. W zawiązku z tym przekazał też podziękowania dla Rady od Komendy w Kaliszu i 



3 

 

pracowników Posterunku Policji w Opatówku za finansowe wsparcie zakupu tego samochodu. 14 stycznia 
podsumowanie 2 sezonów lotów gołębi pocztowych, 15 stycznia, jako kierownik USC uczestniczył                     
w ceremonii 2 ślubów,16 stycznia spotkanie integracyjne Kaliskiego Stowarzyszenia "Morsy", 18 stycznia 
posiedzenia komisji RMG, podczas których szczegółowo omówiono założenia do nowego budżetu na 2022 
rok, 21 stycznia walne zebranie OSP Opatówek, 24 stycznia posiedzenie Zw. Kom. "Czyste Miasto, czysta 
Gmina" w Prażuchach.  
 
Przewodniczący Rady podziękował burmistrzowi Gminy za złożone sprawozdanie. 
 
Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje - brak. 
 
Radny Mateusz Walczak powiedział, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje i zapytania złożone 
pisemnie 10 listopada 2021r.         
 
Ad. 7. Projekt uchwały budżetowej na rok 2022.     
7 1.Przewodniczący obrad udzielił głosu burmistrzowi Gminy S. Wardęckiemu, który przedstawił założenia 
do budżetu gminy Opatówek na 2022 rok wraz z autopoprawką do projektu budżetu, która jest potrzebą 
chwili i pewnych działań, planowanych są do kontynuacji w 2022roku. Są dopięte dodatkowe zadania, aby 
wykorzystać przyznane Gminie środki zewnętrzne  tzw. Covidowe i inne.  
(Uzasadnienie do projektu budżetu oraz do autopoprawki szczegółowo opisuje proponowane zmiany). 
Burmistrz przedstawił i omówił najważniejsze założenia na 2022 rok; dochody i wydatki budżetu wraz                  
z dotacjami oraz wydatkami majątkowymi.  
Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o budżet na 2022 rok, to wszystkie samorządy borykają się z trudnościami 
finansowymi, które wiążą się ze wzrostu cen paliw, energii, a które przedkładają się na funkcjonowanie 
każdego samorządu. Podkreślił, że budżet gminy na 2022 rok, to budżet rekordowy , w tym  wydatki 
majątkowe i inwestycje. W ciągu roku na pewno te wydatki jeszcze się zwiększą, np. o inwestycję dot. 
budowy kanalizacji sanitarnej w Borowie, która planowana jest do realizacji. Ponadto czynimy starania                
o udział w kolejnych projektach, które mogą zwiększyć zadania inwestycyjne.  
Podkreślił, że budżet 2022 r. to rekordowe wydatki na inwestycje. Na zadania majątkowe  planowana jest 
kwota prawie 17 mln zł, a w ciągu roku na pewno będzie się jeszcze zwiększał. W głównej mierze dot. 
zadań w zakresie infrastruktury drogowej, na którą gmina otrzymała środki zewnętrzne w ramach Polskiego 
Ładu.  
Przedstawił zadania planowane do realizacji w ramach funduszu sołeckiego. Kwota z budżetu 
wyodrębniona na ten cel, to ponad 715 tys. zł.  
Wskazał na bardzo niskie zadłużenie gminy ( na koniec roku 2021 to kwota 3 900 tys. zł),  co rozszerza 
możliwości aplikowania o środki zewnętrzne.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Bakowski podziękował burmistrzowi za szerokie omówienie tematu. 
Następnie odczytał uchwałę RIO nr SO-4/0951/738/2021 z dnia 15 grudnia 2021r. w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu przez Gminę Opatówek - opinia pozytywna ( kopia w załączeniu 
protokołu) oraz uchwałę nr SO-4/0952/263/2021 z dnia 15 grudnia 2021r. w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Opatówek za 2022 rok-  opinia pozytywna ( kopia w załączeniu 
niniejszego protokołu). 
Zaprosił przewodniczących Komisji Rady o przekazanie opinii poszczególnych komisji w sprawie projektu 
budżetu Gminy Opatówek ( wraz z autopoprawką) na 2022 rok. 
Opinie Komisji RMG przekazali ich przewodniczący: 
- Komisja Oświaty [...] - opinia pozytywna, Komisja Budżetu [...] - opinia pozytywna, Komisja Rozwoju [...] - 
opinia pozytywna, Komisja Mieszkaniowa[...] - opinia pozytywna, Komisja Rolnictwa- opinia pozytywna. 
 
7.2. Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Radny Mariusz Małoburski, przewodniczący Komisji Budżetu zabierając głos powiedział, że nie wie, jak się 
sprawdzi ten budżet. Burmistrz podkreśla, że jest rekordowy na inwestycje, ale głównie, to środki                       
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z Polskiego Ładu. Moim zdaniem to budżet dobry i zły; są środki planowane na inwestycje, ale brakuje 
funduszy na cele społeczne, realizowane w ramach pożytku publicznego, a chodzi m.in. o fundusz 
pożyczkowy.  
Jest wiele inwestycji, w tym kilka drogowych: Tłokinia Kościelna- Borów, Tłokinia Mała, Opatówek ul. 
Kościuszki, ul. Ogrodowa, Jeśli chodzi o dwie ostatnie drogi, to mieszkańcy oczekują wykonania ich 
przebudowy na wysokim poziomie, jak np. ul. 3-go Maja, ul. Kilińskiego  w Opatówku. Są też inwestycje 
drogowe na Szałe i mieszkańcy też dzwonią i pytają, kiedy? 
Budżet na orkiestry i działalność pożarniczą, to budżet wegetacyjny. Trudno mówić przy tym budżecie              
o jakimś szalonym rozwoju tych 4 orkiestr, a przecież są one naszą tradycją, solą tej ziemi , stworzone 
pracą naszych dziadków, ojców i powinno się zadbać o ich rozwój.  Brak jest też inwestycji w plan 
zagospodarowania przestrzennego, a to jest nasza bolączka od kilku lat. W Opatówku są przynajmniej 3 
takie rejony, które potrzebują tego planu; przy ul. Ogrodowej, przy ul. Kościuszki... Brakuje terenów pod 
budownictwo mieszkaniowe; mieszkańcy chcą kupować takie tereny, budować domy dla siebie, dla swoich 
dzieci.  Będzie się coś tam działo przy ul. Turkowskiej, ale to nie jest wystarczające. 
Stwierdził, że jest to budżet "kompromisu". Chciałby, żeby ten "rekordowy budżet" przekładał się na lepsze 
życie mieszkańców. 
Planowane jest 10% na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników, ale zobaczymy, jakie będą faktycznie               
i jakie będą odczucia pracowników, bo inflacja duża.  
Fundusz sołecki, to środki budżetowe, ale przekazane do dyspozycji mieszkańców, które są bardzo dobrze 
wydatkowane. W tym roku należałoby  szybciej zacząć realizację zadań, żeby nie zostawiać na koniec 
roku, bo przy takiej dużej inflacji, to dużo mniej będzie można zrobić.  
Wyraził nadzieję i życzenia realizacji budżetu zgodnie z planem i to nie tylko tych dużych inwestycji, ale            
i drobnych zadań, które ułatwią codzienne życie mieszkańcom.  
 
Radny Grzegorz Janik zapytał burmistrza Gminy odnośnie oświetlenia ulicznego, o które wcześniej 
wnioskował, a nie widzi zapisu konkretnego w budżecie. Czy to w ogólnej kwocie jest zapisane, czy nie ma 
w ogóle? Gdzie tego szukać? 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że wnioskowane przez radnego G. Janika zadania zawarte są w kwocie 
200 tys. zł. zapisanej w dziale 900 w wydatkach, jako wkład do Spółki Oświetleniowej. 
 
Radny Jarosław Budka również zwrócił uwagę na fundusz sołecki, który w dużej mierze realizuje drobne 
sprawy mieszkańców sołectw oraz na  brak funduszu na wsparcie działań w ramach  organizacji pożytku 
publicznego. Na pewno w ciągu roku będzie jeszcze dyskusja niejednokrotnie odnośnie zmian 
budżetowych, dlatego liczy na znalezienie środków na pomoc organizacjom pożytku publicznego                         
i możliwość wsparcia funduszem pożyczkowym, o co już wnioskowano.  
Ogólnie budżet jest bardzo czytelnie skonstruowany,  za co podziękowania dla p. księgowej. 
 
Radny Mariusz Małoburski  poruszył jeszcze jeden, ważny temat, który funkcjonuje już w przestrzeni 
publicznej w różnych formach, a dotyczy Szałego, a konkretnie o zagospodarowania 8 ha gminnych 
terenów. Chodzi o podjęcie działań, które ten teren pobudzą do życia, uatrakcyjnią. Zadbać o ten teren.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że proponowany budżet, to budżet wyzwań, bo ma bardzo wysoki poziom  
wydatków majątkowych, i to cieszy, bo wydatki majątkowe zawsze służą rozwojowi gminy. Drobnych spraw 
nigdy nie było w budżecie wyraźnie wypisanych, bo są gdzieś w paragrafach zbiorczo zapisane. Budżet 
wyznacza kierunki działania gminy. Jest to też budżet prorodzinny patrząc na działania podjęte w kierunku 
budowy żłobka. Od wielu lat gmina również nie szczędzi na inwestycje związane z oświatą.  
Ale jest też ryzyko niewykonania planowanych przedsięwzięć, bo wysoka inflacja, bo wzrost cen energii itp. 
Budżet w ciągu roku jest zmieniany kilkanaście razy i pewnie  w tym roku też tak będzie. Ale jeśli będziemy 
razem go realizować, to może będzie łatwiej pokonać problemy i niepokoje, które dzisiaj się rodzą.  
 
7.3.W związku z wyczerpaniem dyskusji, przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne                     
w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu budżetu Gminy Opatówek na 2022 rok. 
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Wynik głosowania:  13"za'- jednogłośnie. 
 
7.4. Następnie przeprowadził głosowanie imienne w sprawie przyjęcia projektu uchwały budżetowej na rok 
2022. 
Wynik głosowania: 13"za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 280/22 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8. Przewodniczący obrad udzielił głosu księgowej Aldonie Dobrach omówiła projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatówek na lata 2022-2025 wraz z autopoprawką, wynikającą             
z przyjętej uchwały budżetowej na rok 2022.  
Poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2025 uzyskał pozytywna opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu ( Uchwała Nr SO-4/0957/263/2021 z dnia 16 grudnia 2021r.)  
 
Przewodniczący Rady poprosił  o przekazanie opinii poszczególnych komisji RMG w sprawie projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2025  wraz z autopoprawką. 
Opinie Komisji RMG przekazali ich przewodniczący: 
- Komisja Oświaty [...] - opinia pozytywna, Komisja Budżetu [...] - opinia pozytywna, Komisja Rozwoju [...]         
- opinia pozytywna, Komisja Mieszkaniowa[...] - opinia pozytywna, Komisja Rolnictwa- opinia pozytywna. 
 
Przewodniczący  P. Bąkowski otworzył dyskusję, jednakże dyskusji nie podjęto. 
Wobec powyższego przeprowadził głosowanie imienne w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2025 wraz z autopoprawką. 
Wynik głosowania: 13 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 281/22 w załączeniu. 
 
Ad. 9. Burmistrz Sebastian Wardęcki przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę 
Opatówek prowadzenia zadań powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Kaliskiego przez Gminną 
Bibliotekę Publiczną i m. Braci Gillerów w Opatówku, odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Paweł Bąkowski zwrócił uwagę, że biblioteka w Opatówku prowadzi szeroką działalność               
i podejmuje wiele inicjatyw, często wykraczających poza podstawowe, obowiązkowe zadania ustawowe               
i statutowe.  Dlatego uważa, że należałoby wystąpić do Powiatu Kaliskiego o zwiększenie dotacji na rok 
przyszły dla biblioteki, która realizuje również zadania biblioteki powiatowej.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie imienne w sprawie przyjęcia ww. projektu uchwały.  
Wynik głosowania: 13 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 282/22 stanowi załącznik do protokołu. 
Stwierdził, że uchwała podjęta została prawomocnie. 
 
Ad.10.  Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 
Opatówek na 2022 rok przedstawił przewodniczący tej Komisji Damian Jakóbczak. 
 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Paweł Bąkowski poddał pod głosowanie imienne przyjęcie powyższego projektu uchwały. 
Wynik głosowania: 13 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 283/22 w załączeniu protokołu. 
Stwierdził, iż uchwałę podjęto prawomocnie. 
 
Ad. 11. Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia planów pracy komisji stałych  Rady Miejskiej Gminy Opatówek na 2022 rok? 
 
Uwag, wniosków nie zgłoszono. 
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W związku z powyższym przeprowadził głosowanie imienne w sprawie przyjęcia ww. projektu uchwały. 
Wynik głosowania: 13 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 284/22 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12. Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącemu Komisji Skarg i Wniosków Mateuszowi 
Walczakowi, który zreferował wniosek Mieszkańców  miejscowości Szałe o wybudowanie drogi                       
o nawierzchni asfaltowej    ( ul. Cicha  i ul. Cyprysowa).  
Powiadomił, że wniosek był przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków 18 stycznia 2022r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. Należy dążyć do tego, aby sukcesywnie remontować, 
przebudowywać, aby drogi gruntowe znikały z mapy gminy. 
 
Wobec braku uwag do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców m. Szałe, 
przewodniczący obrad poddał pod głosowanie imienne jego przyjęcie. 
Wynik głosowania: 13 "za"- jednomyślnie. 
Uchwała Nr 285/22 w załączeniu protokołu.  
 
Ad. 13. Przewodniczący Paweł Bakowski zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi, wnioski do 
przedłożonych sprawozdań z działalności komisji RMG Opatówek za 2021rok?  
 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad stwierdził, że sprawozdania przyjęte przez aklamację.  
 
Sprawozdania w załączeniu niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Jarosław Budka odczytał treść pisma - zapytania Radnych Klubu "Społecznicy", adresowanego do 
burmistrza o informację na temat pracowników Urzędu. 
 
Burmistrz odpowiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 
Radny Mateusz Walczak poruszył temat ekwiwalentu dla strażaków OSP, nowych przepisów. Jest nowa 
ustawa i są też pewne nieścisłości, niejasności jeśli chodzi o przepisy przejściowe, a właściwie ich brak. 
Dlatego, w ocenie radnego, istnieje pilna potrzeba podjęcia uchwały Rady w tej kwestii. Istniejąca luka 
prawna może spowodować, że strażacy zostaną bez ekwiwalentu od nowego roku do dnia podjęcia przez 
Radę przedmiotowej uchwały. Aby zapobiec sytuacji prosi o projekt uchwały na najbliższą, lutową sesję. 
Zapytał, czy ten temat był już może sprawdzany, analizowany przez prawnika urzędu?  
 
Burmistrz S. Wardęcki odpowiedział, że temat ten zostanie przeprocedowany, chociaż zna temat  nowej 
ustawy dot. ekwiwalentu oraz możliwości uzyskania dodatku do emerytury przez strażaków. Będziemy się 
starali pomóc w udowodnieniu służby strażackiej wnioskującym strażakom oraz rozeznamy temat dot.  
ekwiwalentu. Jeśli okaże się, że musi być podjęta uchwała, to przedłoży stosowny propozycje.  
 
W uzupełnieniu radny Mateusz Walczak przekazał, że ustawa obliguje radę do podjęcia uchwały do końca 
czerwca 2022r., ale nie ma jasności, co okresem przejściowym i wypłatą ekwiwalentu.  Zgodnie z obecnymi 
wyliczeniami, maksymalna kwota ekwiwalentu to 1/175 średniego wynagrodzenia, to ok. 32 zł / godz. 
brutto. 
 
Radny Mariusz Małoburski zapytał, czy nie należałoby wyposażyć drugi ciągnik w pług do odśnieżania? 
 
Burmistrz odpowiedział, że drugi ciągnik zakupiony jest z przeznaczeniem wykonywania zadań związanych 
z gospodarką wodno-ściekową. 
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Radny Mariusz Małoburski zapytał burmistrza, czy planuje w tym roku zakup przyczepy ciągnikowej, która 
miałby bardzo duże wykorzystanie dla potrzeb gminy? 
 
Burmistrz odpowiedział, że ten zakup będzie zależny od możliwości finansowych budżetu gminy, bo 
potrzeb jest dużo. Natomiast w tegorocznym budżecie jest zapisany zakup samochodu dla pracowników 
obsługi i to jest zadanie priorytetowe na tą chwilę i jest ten zakup zapisany w budżecie.  
 
Radny Mariusz Małoburski wyraził zdanie, że przy takim budżecie, jaki jest na 2022 rok, można 
wygospodarować 20 tys. zł na przyczepę. Jej zakup, to korzyść dla wszystkich; byłoby czym wywozić  
śmieci, wywozić ziemię, dowozić wodę do podlania roślin  itp. a nie jak potrzeba, to szukać przyczepy            
u rolników na wsi. 
 
Burmistrz stwierdził, że do takich drobnych rzeczy, to ekipa obsługi wykorzystuje właśnie samochód, który 
trzeba wymienić. Natomiast duże zadania, to muszą firmy zewnętrzne, bo ta kadra osobowa nie jest                  
w stanie tego wykonać. Dlatego priorytet, to zakup samochodu chociażby ze względów bezpieczeństwa.  
 
Przewodniczący Rady P. Bąkowski zwrócił się o przekazanie wniosku, apelu do Powiatu w sprawie śliskich 
dróg powiatowych, a przede wszystkim skrzyżowania, które stanowią zagrożenie dla korzystających z tych 
dróg.  
Druga sprawa, to spalanie  różnych rzeczy w piecach, kotłach... Może służby z ochrony środowiska 
informowałyby, uświadamiałyby  mieszkańców jak i czym palić i rozpalać...  
Poinformował o programie "czyste powietrze", jak można z niego skorzystać. Zasugerował rozważenie 
kwestii wygospodarowania w przyszłorocznym budżecie gminy funduszu na wsparcie wymiany pieców, 
kotłów.  
 
Ad. 15. Wolne wnioski i informacje. 
 
Sekretarz Gminy K. Dziedzic podziękował za głosy dot. Powiatu i Gminy. Wszystkie wnioski, uwago dot. 
Powiatu przekazuje do adresatów. Poinformował, że na drogach powiatowych w Chełmcach i w Cieni 
Pierwszej będą realizowane przejścia dla pieszych za ponad 200 tys. zł.   
Zakończone zostały prace przy warsztatach w Zespole Szkół w Opatówku, kończą się też prace w Muzeum 
Historii Przemysłu. Będzie dofinansowanie z Powiatu ponad 200 tys. zł na przebudowę drogi Tłokinia - 
Borów.  
Stwierdził również, że budżet gminy Opatówek jest bardzo dobry w porównaniu z budżetem Powiatu, 
którego dochody kształtują się na poziomie ok. 68 mln zł a wydatki 81 mln zł, 19 ml zł długu na koniec 
2022.  Budżet Gminy natomiast prawie się bilansuje, a kwota długu, to 2,5 mln zł. Na wydatki inwestycyjne 
planuje się 17 mln zł na inwestycje, to 85% dofinansowanie zewnętrzne. 
 
Radny Grzegorz Janik zwrócił się z wnioskiem o zabezpieczenie dużej dziury w drodze w Borowie od 
strony Zmyślanki, bo stanowi duże zagrożenie bezpieczeństwa dla użytkowników drogi.  
 
Burmistrz Gminy przekazał, że już można do wydziału drogownictwa zgłaszać potrzeby napraw dróg po 
zimie. Jest już ogłoszony przetarg na bieżące utrzymanie dróg i jak będą warunki pogodowe sprzyjające, to 
będą wykonywane naprawy.  
 
 
Ad. 16. Przewodniczący Paweł Bąkowski stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zakończył sesję RMG 
Opatówek, dziękując wszystkim za udział.  

 
Przewodniczący obrad 

/-/ Paweł Bakowski 
Protokół sporządz. A. Słomian  
 


